

Ի Ն Ա Ն Դ Ա Կ Ո Ւ Թ Յ ՈՒ Ն

ՀՈԴՎԱԾՆԵՐ

ն. Ա. Թավաթալյան — Ազգային հարցի լենինյան կոնցեպցիան քննական հայացքով	3
Հ. Մ. Բարթեկյան — Բյուզանդիան և հայ պետականությունը X—XI դդ.	17
Լ. Մ. Խաչատրյան — Արմատական գոյնանունների խոսքիմասային տարարժեքությունը հայերենի կայուն կապակցություններում	30
Մ. Գ. Զաքարյան — Հերոսի զաղափարը հայ զրականության քառուղիներում և Ավ. Իսահակյանի «Հիշատակարանում»	38

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

Ա. Ս. Համբարյան — էջեր Հայաստանի XIX—XX դդ. հողային հարարերությունների պատմությունից	32
Հ. Մ. Խաչատրյան — Ներկայացուցչական համակարգը Երվան արժեքարանական վերլուծության օրյեկտ	56
Ա. Վ. Դանիելովա — Մոլիերի կատակերգությունների հայերեն թարգմանությունները	62
Բ. Բ. Մանուկյան — Հայագիտության զասավանդումը Պետերբուրգի համալսարանում (XIX դ. երկրորդ կես)	72
Ե. Կ. Զիլիեզարյան — Մ. Կատկովի, Ռ. Պատկանյանի և Վ. Սյակյանի սեպարատիզմի շուրջ	85
Ք. Ռ. Ավագյան — Հայերի զաղթը Ամերիկայի Միացյալ Նահանգներ (1834—1921 թթ.)	92
Գ. Ա. Սուքիասյան — Ազգային զրազարան. քննական վերլուծություն	102
Ս. Ա. Առաքելյան — Նոր տնտեսական քաղաքականությունը և կոոպերացիան	109
Ժ. Դ. Խաչատրյան — Անտիկ արվեստի նոր հուարձաններ Արտաշատից	116
Վ. Վ. Քոչարյան — Խորականության կանխարգելակումը. ազգային փերումանությունների պաշտպանությունը և կոլեկտիվ (խմբային) փրալունքների խնդիրը	124

ՀՐԱՊԱՐԱԿՈՒՄՆԵՐ

Հ. Մ. Պողոսյան — Ուղազրավ արխիվային վավերագիր Կարինի «Պաշտպան հայրենյաց» կազմակերպության մասին	131
Ա. Ս. Վերարյան — Փաստաթղթեր հայկական եկեղեցու կաթողիկոսի րնտրությունների մասին (1930—1932)	137

ՔՆՆԱԴԱՏՈՒԹՅՈՒՆ ԵՎ ՄԱՏՆԱՆՈՍՈՒԹՅՈՒՆ

Ա. Հ. Կարապետյան — Ա. Ա. Մելքոնյան, էրպրում (Պատմաճոգովրդազրական ուսումնասիրություն)	151
Հ. Ժ. Հարությունյան — Ա. Վ. Քոսյան, լուվիական թաղավորությունները Փոքր Ասիայում և հարակից շրջաններում մ. թ. ա. XII—VIII դդ. (րստ հիերոգլիֆային լուվիերեն աղբյուրների)	153

ԼՐԱՏՈՒ

Ա. Ա. Խաչատրյան — Իրկրոիլ Գեղամի ներսիսյուն (ծնողյան 85-ամյակի առթիվ)	153
---	-----

СОДЕРЖАНИЕ

СТАТЬИ

Н. А. Тавакалян—Критический взгляд на ленинскую концепцию национального вопроса	3
Р. М. Бартикян—Византия и армянская государственность в X—XI вв	17
Л. М. Хачатрян—Морфологическая полисемия корневых цветообозначений в устойчивых словосочетаниях армянского языка	30
М. Г. Закарян—Идея героя на перекрестках армянской литературы и в «Дневниках» Ав. Исаакяна	38

СООБЩЕНИЯ

А. С. Амбарян—Страницы истории земельных отношений в Армении в XIX—XX вв.	52
Г. М. Хачатрян—Представительная система как объект аксиологического анализа	56
А. В. Данилова—Переводы комедий Мольера на армянский язык	62
Б. Б. Манукян—Преподавание арменоведения в Петербургском университете (вторая половина XIX в.)	72
Е. К. Чилингарян—О М. Каткове, Р. Паткяне и «Армянском сепаратизме»	85
К. Р. Авакян—Иммиграция армян в Соединенные штаты Америки (1834—1924 гг.)	92
Г. А. Сукиасян—Национальная библиотека: исследовательский анализ	102
С. А. Аракелян—НЭП и кооперация	109
Ж. Д. Хачатрян—Новые памятники античного искусства из Арташата	116
З. В. Кочарян—Предотвращение дискриминации, защита национальных меньшинств и проблема коллективных (групповых) прав	124

ПУБЛИКАЦИИ

А. М. Погосян—Примечательный архивный документ о каринской организации «Защитник отечества»	131
А. С. Вирабян—Документы о выборах католика армянской церкви (1930—1932 гг.)	137

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

А. О. Карапетян—А. А. Мелконян, Эрзрум (историко-демографическое исследование)	151
А. Ж. Арутюнян—А. В. Косян, Лувийские царства Малой Азии и прилегающих областей в XII—VIII вв. до н. э. (по иероглифическим лувийским источникам)	153

ХРОНИКА

А. А. Харатян—Мкртыч Гегамович Нерсисян (к 85-летию со дня рождения)	155
--	-----

CONTENTS

ARTICLES

N. A. Tavakalian—Critical view on Lenin conception of national problem	3
H. M. Bartikian—Byzantium and Armenian statehood in the 10–11th centuries	17
I. M. Khachatrian—Morphological polysemy of root colour-designation of the Armenian language	30
M. G. Zakarian—Concept of hero at cross-roads of Armenian literature and in Av. Isahakian's „Diary“	38

REPORTS

A. S. Hambarlian—Pages of the history of land relations in Armenia in the 19–20th centuries	52
H. M. Khachatrian—Representative system as an object of axiological analysis	56
A. V. Danilova—Translation of Moller's comedies into Armenian	62
B. B. Manoukian—Teaching of Armenian criticism in Petersburg university (second half of the 19th century)	72
Ye. K. Chilingarian—On M. Katkov, R. Patkanian and „Armenian separatism“	85
K. R. Avakian—Immigration of Armenians into the USA (1834–1921)	92
G. A. Soukiasian—National library: research analysis	102
S. A. Arakelian—New economic policy and cooperation	109
Zh. D. Khachatrian—New monuments of antique art from Artashat	116
V. V. Kocharian—Preventing discrimination, protection of national minorities and problem of collective (group) rights	124

PUBLICATIONS

H. M. Poghosian —Notable archives document on Karlin organization „Defender of motherland“	131
A. S. Virabian—Documents on the elections of Catholicos of Armenian church (1930–1932)	137

CRITICISM AND BIBLIOGRAPHY

A. H. Karapetian—A. A. Melkonian. Erzerum (historical-demographical investigation)	151
H. Zh. Haroutunian—A. V. Kosian, Luvian kingdoms of the Middle Asia and adjoining regions in the 12–8 centuries B. C. (according to hieroglyphic Luvian sources)	159

CHRONICLE

A. A. Kharatian—M. G. Nersisian (to the 85th birth anniversary)	158
---	-----